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Brief Course Description课程简述（中英文）

《城市文化，社会与空间》的前身是同济大学城市规划系从 2004 起年开设的《城市文化与城市美学》课程，

在承接城市文化的主题同时，本课程将更加突出城市历史、文化、社会现象背后的空间因素，从而深入分析当前城

市发展的多元化和综合性特征。本课程的目的在于，通过中外城市代表案例讲解，从文化政策、文化产业、遗产保

护与活化、公共空间、居住与社区生活、社会融合和城市治理等方面，引导学生关注城市发展的文化和社会机制，

从而更好的理解城市空间现象。同时能够将相关各领域的知识系统串接起来，进一步开拓知识面，提高自己的研究

和分析能力。

本课程将分为三个单元，单元一将介绍有关城市文化、社会和空间等基本理论，阐述城市不仅是物质环境的一

种集聚，而且也是文化身份的象征和社会关系的体现，这是城市空间的基本属性。单元二将围绕文化政策和文化产

业、历史遗产与文化传承、居住与社区、公共空间与城市治理等议题，系统介绍不同城市的文化特征、社会关系和

城市空间之间的相互作用和结果。单元三将结合实地考察和案例分享，让学生通过讨论交流的方式进一步理解自己

所在城市空间现在背后的文化和社会影响因素及其作用机制。本课程既从全球视野，也从地方角度出发，在此基础

上探讨城市空间的设计与营造。

As a successor of Urban Culture and Urban Aesthetics set up in 2004, The City Cultures and Spaces will focus more
on the spatial factors behind the historical, cultural and social phenomena of cities, thus providing an in-depth analysis of
the diverse and comprehensive characteristics of current urban development. The aim of this course is to guide students to
focus on the cultural and social mechanisms of urban development through case studies of representative Chinese and
foreign cities, from cultural policy, cultural industries, heritage conservation and revitalization, public space, housing and
community life, social integration and urban governance, in order to better understand the phenomenon of urban space. At
the same time, they are able to systematically link up knowledge from various related fields to further develop their
knowledge and improve their research and analytical skills.

This course will be divided into three units. Unit 1 will introduce the basic theories about urban culture, society and
space, explaining that cities are not only an agglomeration of physical environments, but also a symbol of cultural identity
and a manifestation of social relations, which are the basic attributes of urban space. Module 2 will focus on cultural



policies and cultural industries, historical heritage and cultural transmission, settlement and community, public space and
urban governance, and will systematically introduce the cultural characteristics, social relations and the interactions and
outcomes of urban spaces in different cities. Module 3 will combine field trips and case sharing to allow students to further
their understanding of the cultural and social influences behind their own urban spaces now and their mechanisms of action
through discussion and exchange. The course explores the design and creation of urban spaces based on both a global
perspective and a local one.

Brief Schedule and Topics课程进度简表（中文）

1. 课程介绍（文化、社会、空间三重维度）——2学时

2. 城市规划中的文化政策——2学时

3. 城市更新中的文化产业——2学时

4. 城市文化遗产的保护与更新——2学时

5. 公共空间作为城市社会与文化的展示——2学时

6. 居住与社区日常生活——2学时

7. 居住流动与社会融合——2学时

8. 城市非正式空间的治理——2学时

9. 学生作业汇报——2学时

Course Syllabus课程大纲（英文）

课程介绍

本课程在系统梳理城市文化和城市社会学相关理论的基础上，以中外城市为对象，从文化政策、文化产业、遗产保

护与活化、公共空间、社区日常生活、居住流动与融合、城市治理等典型问题入手，深入剖析文化、社会与城市空

间之间的相互作用关系，拓展学生对城市空间理解的广度和深度，为今后的城市规划设计与管理提供借鉴。

教学要求

1.熟悉城市文化和城市社会学的基本理论和发展脉络；

2.学习和掌握城市文化和城市社会学的基本分析方法；

3.利用这些方法对城市现象和规划实践进行调查和分析。

COURSE DESCRIPTION
Based on a systematic review of theories related to urban culture and urban sociology, this course takes Chinese and foreign

cities as the target, starting from typical issues such as cultural policy, cultural industry, heritage conservation and revitalization,
public space, community daily life, residential mobility and integration, urban governance, etc. It provides an in-depth analysis of
the interaction between culture, society and urban space, expanding the breadth and depth of students' understanding of urban
space and providing reference for This course will help students to develop a broader and deeper understanding of urban space
and provide reference for future urban planning, design and management.

REQUIREMENTS
1. be familiar with the basic theories and development of urban culture and urban sociology.
2. to learn and master the basic analytical methods of urban culture and urban sociology
3. to use these methods to investigate and analyses urban phenomena and planning practices.



ARRANGEMENT
Week 1

Course Introduction ：Urban Culture, Society and Space

Week 2
Culture policies in urban planning.

Week 3
Creative industries in urban renewal.

Week 4
Conservation and revalorization of urban culture heritage.

Week 5
Urban culture and social relations in public space.

Week 6
Habitat and daily life in community.

Week 7
Residential mobility and social integration

Week 8
Urban governance in urban unofficial space

Week 9
Students' Presentation and discussion
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